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Folytatás a 2. oldalon 

Szilágyi Zsolt, az Erdélyi Magyar Néppárt államelnök-jelöltje  

Sajtótájékoztatón jelentették be: az Erdélyi Magyar Néppárt 

megkezdte az államelnökjelölt indításhoz szükséges  

aláírások begyűjtését. Szilágyi Zsolt szerint a kampány jó 

lehetőség lesz arra, hogy tematizálják az erdélyi ma-

gyarság jogos autonómiaigényét, és párbeszédet kez-

deményezzenek a románsággal. Benedek Erika és Papp 

Előd, a Néppárt országos alelnökei, valamint Szilányi 

Zsolt államelnökjelölt Sepsiszentgyörgyön számolt be 

arról, hogy a párt megkezdte országos aláírásgyűjtését. 

Mint ismeretes, 200 ezer szignót kell összegyűjteni ah-

hoz, hogy Szilágyi részt vehessen a novemberi megmé-

rettetésen. Papp Előd hangsúlyozta: a Néppárt mindig 

is a pluralizmust szorgalmazta, mely abban is megnyil-

vánul, hogy Szilágyi indításával megteremtik a választás 

lehetőségét a magyar szavazók számára. E kezdemé-

nyezésüket támogatja az Erdélyi Magyar Nemzeti Ta-

nács és a Székely Nemzeti Tanács is. Papp Előd bemu-

tatta Izsák Balázs levelét is, amelyben a Székely Nemze-

ti Tanács elnöke megindokolja, miért nem vállalhatta a 

Néppárt elnökének korábbi felkérését, ugyanakkor 

meggyőződését fejezi ki, hogy az általuk képviselt auto-

nómia-törekvések a Néppárt jelöltjének indulásával az 

eddigieknél jóval nagyobb hangsúlyt kaphatnak a romá-

niai elnökválasztási kampányban. Benedek Erika arról 

beszélt, hogy már az aláírásgyűjtés megkezdése napján 

pozitív tapasztalatokat szereztek.  

ERDÉLYI MAGYAR  
NÉPPÁRT 

„Dolgoznunk kell, ha élni akarunk,  

és akarunk élni, tehát dolgozni fogunk.” 

                       Kós Károly: Kiáltó Szó, 1921 
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Szilágyi Zsolt, az Erdélyi Magyar Néppárt államelnök-jelöltje  
 A több száz önkéntes beszámolói alapján, az aláírók örül-

nek, hogy két magyar jelölt közül választhatnak, és támogat-

ják a Néppárt jelöltjének indulását. Véleménye szerint ez azt 

is jelzi, hogy a választókat érdekli a regionalizmus és az ön-

rendelkezés kérdése, sokan el is mondják véleményüket 

ezekről. Ugyanakkor fontosnak tartja, hogy minél több  

román választóhoz is eljuttassák a Néppárt üzenetét. (…)  

A Néppárt jelöltje nemes versenyre számít, melytől azt re-

méli, az erdélyi választók újra bekapcsolódnak a közéleti 

vitákba, és szavazatukkal is kifejtik az aktuálpolitikáról alko-

tott véleményüket. Szilágyi úgy gondolja, az erdélyi válasz-

tók csak nyernek azáltal, hogy két magyar jelölt is versenybe 

száll az államelnöki pozícióért, hiszen senkinek nem kell tar-

tania a bejutáshoz szükséges öt százalékos küszöbtől, és 

minél több erdélyi magyart sikerül mozgósítani a novemberi 

választásokon, a későbbiekben annál több eséllyel képvisel-

hetik közösségi érdekeinket. Szilágyi Zsolt elmondta: már 

2012-ben bemutatták a Románia föderalizációjáról szóló 

programjukat, melyet a mostani kampány során is képvisel-

ni kívánnak. Véleménye szerint egy központosított, korrupt 

állam nem képes a benne élő állampolgárok szolgálatára, 

így Romániát úgy kell átszervezni, hogy a történelmi régiók 

figyelembevételével létrejöhessenek az önálló közigazgatási 

egységek. Szilágyi több európai példát is hozott jól működő 

autonómiákra, megjegyezve, hogy az erdélyi és romániai 

politikusok tanulhatnának a külföldi példákból. Egy jól mű-

ködő, stabil gazdasággal rendelkező Románia mindannyiunk 

érdeke – jelentette ki Szilágyi –, s az ehhez vezető út csakis 

Székelyföld önrendelkezésén keresztül vezethet. Mivel a 

román és magyar érdekek e tekintetben közösek, aktív pár-

beszédre számít, a novemberi választást pedig a román de-

mokrácia és a román tolerancia próbájának tekinti, hiszen 

minél több nem román jelölt méreti meg magát a választá-

sokon, annál nagyobb az esélye annak, hogy a folyamatosan 

felbukkanó „magyar kártya” kikopjon a politikai eszköztár-

ból. Szilágyi újságírók kérdésére válaszolva elmondta: a Ma-

gyar Polgári Párt több helyi vezetője is jelezte, támogatják 

indulását. Véleménye szerint a Néppárt és az MPP szavazó-

táborában jelentős átfedések vannak, s bízik abban, hogy a 

polgáriak támogatni tudnak egy autonómia iránt elkötele-

zett államelnökjelöltet. 

A Néppárt vezetői felhívták mindazok figyelmét, akik szeret-

nének segíteni az aláírásgyűjtésben, hogy keressék fel tele-

pülésükön a párt helyi képviselőit, és munkájukkal segítsék 

Szilágyi Zsolt indulását. 

 

Az Erdélyi Magyar Néppárt sajtóirodája 

Szilágyi Zsolt a tízezredik bihari aláíró 

Szülővárosában, Nagyváradon, tartott sajtótájékoztatót Szil-
ágyi Zsolt, az Erdélyi Magyar Néppárt államelnök-jelöltje 
Csomortányi Istvánnal, a Néppárt Bihar megyei elnökével. 
Szilágyi tízezredik bihari aláíróként látta el szignójával az 
indulásához szükséges támogatói ívet.  

Határozottan cáfolták a sajtóban megjelent manipulatív hí-
reszteléseket, melyek szerint a Néppárt viszonya megrom-
lott Orbán Viktorral. Szilágyi a félretájékoztatást az RMDSZ 
pánik-reakciójának tekinti, mely során propagandacélokra 
használják a tulajdonukban lévő sajtótermékeket.. 

A Néppárt jelöltje elmondta: nem titok, hogy pártja jó vi-
szonyt ápol a Fidesszel és személyesen a magyar miniszter-
elnökkel is. Ezt bizonyítják a Tusványoson történt egyezteté-
sek is, ám egyelőre sem írásban, sem személyesen nem kez-
deményezett találkozót Orbán Viktorral.  

Újságírói kérdésre válaszolva Szilágyi beszélt a támogató 
aláírások gyűjtéséről is. Elmondása szerint országszerte ha-
ladnak a szignók begyűjtésével, és terveik szerint a szeptem-

beri határidő előtt leadják a szükséges 200 ezer aláírást. A 
sajtótájékoztató végén – két megjelent román újságíróval 
egyetemben – tízezredikként ő maga is kézjegyével látta az 
egyik támogatói ívet.  

Csomortányi István, a Néppárt Bihar megyei elnöke elmond-
ta: aki az aláírásgyűjtés fázisában, vagy a későbbi voksolá-
son Kelemen Hunort támogatja, az áttételesen Victor Ponta 
román miniszterelnök államelnöki törekvéseit segíti. Véle-
ménye szerint a voksolás második fordulójában az RMDSZ 
egyértelműen a jelenlegi miniszterelnököt támogatja majd, 
s kiáll amellett a politika mellett, mely többször bizonyította 
szélsőséges magyarellenességét. Csomortányi Ponta 
nyergestetői szereplését az RMDSZ-kampány részének te-
kinti, és úgy véli, a háttérben egy titkos RMDSZ-PSD paktum 
képzelhető el.  

Az Erdélyi Magyar Néppárt sajtóirodája 
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Sikerrel zárultak a Kézműves Napok 

Az Érintő Egyesület az EMNT érmelléki szervezetével közö-
sen második alkalommal szervezte meg a Kézműves Napo-
kat a Bethlen Gábor Alap és Érmihályfalva önkormányzatá-
nak támogatásával.  
 

A Kézműves Napok megszervezésének célja volt a hagyomá-
nyos népi mesterségek bemutatása, megkedveltetés a fiata-
labb generációval. Míg a tavalyi kiadás kísérleti jellegű volt 
és elsősorban az igény felméréséről szólt, addig idén komoly 
szervezést igényelt a strand épületében lebonyolított négy 
napos rendezvény, annál is inkább, mivel kétszer annyi gyer-
mek jött el, mint amennyire számított az Érintő Egyesület: 
négy nap során 130 gyermek fordult meg a Kézműves Napo-
kon, többségük minden foglalkozáson részt vett. A 
gálospetri gyermekotthon tíz lakója is képviselte magát. 
Sárkány Levente és családja első nap korongozni tanította a 

gyerekeket, míg második nap Jakó Jolán a mézeskalács-
készítés rejtelmeibe avatta be őket. Darabont Aliz vezetésé-
vel megismerhették a kalotaszegi és a kalocsai népi motívu-

mokat, melyek nemcsak a hagyományos bútorokon, hanem 
a varrottasokon is jól mutatnak. Utolsó nap az előzőleg ko-
rongozással készített agyagedényeket festették be a kis 
„kézművesek” Kovács Éva irányításával. 
A rendezvényen tiszteletét tette dr. Torda Márta, 

a Vidékfejlesztési Minisztérium Parlamenti és Társadalmi 
Kapcsolatok Főosztályának főosztályvezető-helyettese, vala-
mint Kósa Klára keramikusművész, a Népművészet Mestere, 
akik ígéretet tettek arra, hogy jövőre támogatnifogják az 
eseményt. 
A Kézműves Napok zárónapján felsorakoztatott száznál is 
több alkotást büszkén mutogatták egymásnak a gyerekek, 
akik tartalmas, élményekben gazdag négy napot tudhatnak 
maguk mögött. A jó ízűen elfogyasztott ebédet népi énekek 
kísérték, közreműködött Szabó Helga, az asszonyvásári Ber-
talan Attila citeramuzsikus, Barta Renáta, valamint a 
gálospetri gyermekotthon két fiatal lakója. Az oklevelek át-
vétele után a Pusztai Farkasok hagyományőrző csoport be-
mutatója zárta a II. Kézműves Napokat.  
Az esemény főszervezői köszönetet mondtak azoknak a pe-
dagógusoknak és önkénteseknek, akik a gyerekek felügyele-
tében és a foglalkozások lebonyolításában önzetlen segítsé-
get nyújtottak: Jakó Jolánnak, Bató Tímeának, Darabont Aliz-
nak, BányaiZsókának, Szilágyi Adriennek, Biró Róbertnek, 
Bató Katalinnak, Kelemen Katalinnak, Rubletzky Mártának, 
Szabó Tímeának, valamint Tóth Ágotának. 
A Kézműves Napok megvalósítását a Bethlen Gábor Alap 
tette lehetővé, ugyanakkor köszönet illeti Érmihályfalva ön-
kormányzatát is, amely 1000 lejjel járult hozzá a Kézműves 
Napok sikeréhez. 
 
Az EMNT partiumi sajtószolgálata  
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Toró T. Tibor cáfolja Orbán Viktor „rosszallását” 

 
 Toró T. Tibor cáfolta lapunknak azt a sajtóinformáci-

ót, miszerint Orbán Viktor miniszterelnök ellenezte volna, 

hogy az EMNP önálló jelöltet indítson a romániai államfővá-

lasztáson. A néppárt elnöke szerint a kormányfő és az alaku-

lat közötti viszony a kölcsönös tiszteleten alapul, és Orbán 

már a Tusványoson tudomásul vette az EMNP szándékát. Az 

RMDSZ-közeli Maszol.ro Orbán és Kelemen Hunor szövetsé-

gi elnök budapesti találkozója után közölte értesülését. (…) 

A találkozóról szóló cikkében a kolozsvári Maszol.ro hírpor-

tál arról írt, hogy értesülései szerint a Fidesz elnöke nem 

támogatta azt az elképzelést, miszerint az Erdélyi Magyar 

Néppárt (EMNP) jelöltet állítson az őszi elnökválasztáson. 

Az RMDSZ-közeli portál úgy tudja, Orbán ezt az EMNP veze-

tőivel is tudatta szűk körben lezajlott tusnádfürdői találko-

zójukon, amelyen „Orbán egyenesen anyagi támogatásmeg-

vonásokat helyezett kilátásba, ha a Néppárt mégis indít je-

löltet". 

Toró T. Tibor lapunknak cáfolta az értesülést. „Nem szíve-

sen válaszolok az RMDSZ kampányszócsöveként viselkedő 

portál politikai bulvártémáira, ám mivel a Krónika kérdezi, 

kivételt teszek. A bálványosi szabadegyetem keretében va-

lóban volt alkalmunk Orbán Viktorral kimerítően elemezni a 

román-magyar kapcsolatokat, a nemzetpolitikát és a hono-

sítási folyamatot érintő kérdéseket. Ekkor tájékoztattuk a 

miniszterelnököt arról is, hogy a néppárt fontolgatja, önálló 

jelöltet indít a romániai államfőválasztáson. Orbán Viktor 

ezt tudomásul vette" – nyilatkozta kérdésünkre Toró. 

Az EMNP elnöke hozzátette, a kölcsönös tiszteleten alapul a 

viszonyuk a miniszterelnökkel, akivel annál jobban tisztelik 

egymás munkáját, mintsem „tiltásokat fogalmazzanak meg 

egymásnak". Toró nevetségesnek nevezte, hogy a Maszol.ro 

megpróbálja összekapcsolni a néppárt jelöltindítását az er-

délyi demokráciaközpontoknak a magyar állam általi támo-

gatásával. 

A néppárt elnöke leszögezte, Orbán az alakulat 

tusnádfürdői sátrában tett látogatása során is kifejezte az 

erdélyi demokráciaközpontok munkája iránti elismerését. 

„Távol áll a miniszterelnöktől, hogy összekössön két külön-

böző, politikai és nemzetpolitikai kérdést" ˜– állapította 

meg Toró. 

Egyébként amikor a néppárt eldöntötte, hogy részt vesz a 

novemberi megmérettetésen, először az alakulat védnökét, 

Tőkés Lászlót kérte fel az államfőjelöltségre. Az EMNT elnö-

ke azonban EP-képviselői teendőire és nemzetpolitikai fela-

dataira hivatkozva elhárította a felkérést, akárcsak a máso-

dik körben felkért Izsák Balázs. 

Toróhoz intézett levelében a Székely Nemzeti Tanács elnöke 
közölte, a szervezet célja a székelyek regionális hatalmának 
megteremtése, és nem a beépülés a román hatalom köz-
ponti intézményeibe. Izsák szerint a néppárti államfőjelölt 
indulásával az idei év áttörést hozhat, hiszen két magyar 
jelölt is esélyt kaphat, hogy egymás érveit erősítve a        
székelyek ügyének, de az egész erdélyi magyarság három-
lépcsős autonómiakoncepciójának szószólója legyen a ro-
mániai elnökválasztási kampányban. 

Toró T. Tibortól megtudtuk, ezt követően döntötték el, hogy 
néppárti politikust indítanak a megmérettetésen. „Úgy   
véltük, Szilágyi Zsolt alelnök jelölésével több lehetőség nyí-
lik elképzeléseink ismertetésére, hiszen én elnökként mun-
kamegosztásos alapon hozzájárulhatok üzenetünk célba 
juttatásához" – jelentette ki a Krónikának az EMNP elnöke. 

Különben Szilágyi Zsolt pénteken kétoldalú megbeszélést 
folytatott Izsák Balázzsal, aki támogatásáról biztosította az 
államfőjelöltet. A néppárt közleménye szerint Szilágyi    
megerősítette: továbbra is támogatja, és a kampány során 
képviseli is az SZNT autonómiatervezetét. 

Rostás Szabolcs 
Krónika 
2014.08.16 
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Nagyjából egyetértettek, de mégsem 
Nem fogadott el az érmihályfalvi képviselő-testület egy 
földvásárlási tervezetet, melyről nagyjából megegyezett az 
RMDSZ és az EMNP frakcióinak véleménye, ám előbbi mel-
lette, utóbbi ellene szavazott. (BN) 
A kedden délelőtt tartott helyi tanácsi ülés egyik napirendi 
pontja volt annak a földterületnek a megvásárlása, melyre 
a csatornahálózat  egy átemelő telepét építenek. Az elő-
terjesztésből megtudtuk: 1557 m²-ről van szó, az alkubi-
zottság 5,5 euró/m² árat javasolt. Dr.Szilágyi Ferenc az 
EMNP-frakció nevében egyrészt kifogásolta az árat, mivel a 
becsüsi ár 3,5 euró volt (amit már elfogadhatónak ítéltek 
volna), másrészt a terület nagyságát, hiszen nagyjából tize-
dére van szükség. Javasolta, hogy vásároljanak kisebb terü-
letet, amikor esetleg kisebb lehet az ár is. 
A kifogásokat jogosnak nevezte az RMDSZ-frakció nevében 
Gazsi Zsolt és Chiş Gheorghe is, ám azzal indokolták az en-
nek ellenére megszületett pozitív ajánlást, hogy a család 
nem adja olcsóbban, de sem darabokban a területet, mert 
utána a megmaradó rész értékét vesztheti.  
Elhangzott: a tulajdonos család még a csatornázási beruhá-
zás megkezdése előtt lett birtokos, ezt azért tartották fon-
tosnak, mert az egyik tag a helyi RMDSZ-szervezet alelnö-
ke. További indokként hangzott el, hogy másik terület a 
beruházási terv átdolgozását kívánná, ami időveszteséget, 
ezzel együtt a beruházás sikerét veszélyeztetné. Egy önkor-
mányzati társuláson keresztül nyílik lehetőség infrastruktu-
rális munkák elvégzésére, jövő év végi határidőkkel.) 
Nyakó József polgármester, aki maga is sokallta az árat, 
úgy vélte, ha nagyobb területet vesznek is meg, a 

"többletet" később tudják hasznosítani. 
Még néhány pro és kontra érv elhangzott a szavazás előtt, 
melyen az RMDSZ-frakció igennel, az EMNP-frakció nem-
mel voksolt, és mivel előbbiektől voltak hiányzók, nem lett 
meg az elfogadáshoz szükséges kétharmad, a határozati 
javaslat tehát visszakerül az alkubizottság elé. 
 
Forrás: (BN) 

 

Szent István, az államalapító nagy király ünnepén mintha 
visszafelé forognának az esztendők körhintái, ott vagyunk 
megint, gondolatban, abban az évben, amikor Szent István 
döntött, és Rómától fogadta el a koronát. 
 
Felmerül állandóan a kérdés, mi lett volna, ha történetesen 
Bizánctól fogadja el az ugyancsak felajánlott koronát, elso-
dorta volna-e a magyarságot a pravoszláv tenger? És az is 
felmerül, hogy mi történt volna, ha II. Szilveszter pápa a 
lengyeleknek adja a koronát, akik pontosan akkor szintén 
kérelmezték? A legenda szerint a pápa álmot látott, megje-
lent előtte egy angyal, és azt tanácsolta, küldje a koronát 
István magyar királynak, s ezzel a választással a később 
szent király elindította országát egy úton. 
Számtalan kérdés merült fel, mielőtt meghozta volna dön-
tését! A tragikus sorsú Hóman Bálint történész, a középkor 
nagy kutatója – Rákosi börtönében halt meg, ahová koholt 
vádak juttatták, de lehet, a szorgos ávósok verték agyon, 
olyan keveset tudunk – így összegezi István dilemmáit: 
„Kelet vagy Nyugat? Hűbéres alávetetettség vagy szuverén 
függetlenség? Törzsi tagoltság és kollegiális kormányzat 
vagy nemzeti egység és monarchikus uralom?” Igen, való-
ban ezek voltak ama húsba vágó problémák, amelyektől a 
magyarság fennmaradása függött, s melyekkel – Hóman 
idézett esszéje szerint – „minden, Európa szívébe szakadt, s 

az egykori Római Birodalom utódállamaival szomszédságba 
került keleti és északi népnek szükségképpen szembe kel-
lett kerülnie, s amelyeknek helyes megoldásától függött e 
népeknek pusztulása vagy fennmaradása, függősége vagy 
szabadsága, sajátos népegyéniségüknek módosulása vagy 
sértetlen fennmaradása.” Ha ezt végiggondoljuk, elismer-
hetjük: István király helyesen döntött, s vaskézzel látott 
hozzá a középkori magyar állam megteremtéséhez. 
Közben pörög ezer esztendő, régi sérelmek takarnak régi 
örömöket, hallatszik még az ősvadonok mélyéről a pogá-
nyok sámándala, de elnyomja a körmenetek éneke, a 
templomi zsolozsma. Régi tragédiák merevednek ki, meg-
nyert csaták és az örökösen elveszített háborúk, a szenve-
dések, a cifra nyomorúság, a sors fintorai, a végzet süvöltő 
szele, és a fene fátumok – de mindezek ellenére vagyunk. 
Igen, itt mindég egyetlen, borotva-gyors szerep létezett: 
megmaradni. S menni tovább az úton a sokszor közönyös 
vagy éppen ellenséges Európa felé. 
 

A magyar állam megteremtője 

Bogdán László 
Háromszék  
2014.08.20.  

mailto:DEKOZERMI@GMAIL.COM


6       ÉRINTŐ 
ERDÉLYI MAGYAR 

NÉPPÁRT 

ERDÉLYI MAGYAR NEMZETI TANÁCS, ÉRMIHÁLYFALVA 
KÖZTÁRSASÁG (REPUBLICII) UTCA 40.  

TEL: 0259355552   
DEKOZERMI@GMAIL.COM 

ERMIHALYFALVA@NEPPART.EU 

Folytatás a 7. oldalon  

Törvényesség vagy méltányosság 

A napokban megkereste szerkesztőségünket Baricz Nánási 

Noémi, az érmihályfalvi Zelk Zoltán Általános Iskola tanító-

nője, aki a tanintézet vezetőségével szemben azt sérelmezi, 

hogy szülési szabadságról visszatérve nem kapja vissza régi 

helyét, régi osztályát. Mi több, Csengeri Csongor iskolaigaz-

gató értésére adta, címzetes tanítói státusszal a város egyik 

külső negyedébe szándékszik kihelyezni. Posztját Nyakó 

József polgármester rokona, Nyakó Melinda foglalta el, és a 

hely neki van fenntartva a következő tanévben is.  

Baricz Nánási Noémi tizenhat hónapig volt szülési szabadsá-

gon második gyermekével. Mint mondta, ez alatt az idő 

alatt is képezte magát, hiszen pedagógus-továbbképzőre 

járt, valamint lediplomázott a Nagyváradi Egyetemen is. 

Nyakó Melinda a váradi Szent László gimnázium címzetes 

tanítónője kihelyezés folytán került az ő posztjára 2013-

ban. Bár idejében tudatta a Zelk iskola vezetőségével, hogy 

a 2014–15-ös tanévben visszatér tanítani, ennek ellenére a 

helyettesítő tanítónő már megkapta a folytonossági stá-

tuszt, így neki csak a város peremén jut majd katedra. Mint 

mondta, a tanfelügyelőségen is járt az ügyben, de onnan 

sem kapott semmi biztatót, mivel az ügy – mint mondták – 

az iskola vezetőtanácsára tartozik. Ha a vezetőtanács nem a 

hatályban lévő törvények szerint jár el, azt legfeljebb a tan-

felügyelőség felülvizsgálhatja, de dönteni nem dönthet, kit 

hova helyeznek iskolán belül.  

„Benne volt a levegőben…” 
 
Megkérdeztük, miért sietett vissza a gyesről, hiszen április-
ban járt volna le a szülési szabadsága, mire a tanítónő úgy 
fogalmazott, érezte valami nincs rendben, valami lóg a leve-
gőben, mivel a kinevezett kollégához közelálló fontos embe-
rek az édesanyjánál kezdtek érdeklődni, vissza szándékszik-
e menni az elkövetkezendő tanévben. Így abból az elgondo-
lásból, hogy saját osztályának tett ígéretét beválthassa, és 
bebiztosítsa magát, nem várta meg, hogy leteljen a két esz-
tendő. Végül is augusztus elsejétől visszatért állásába. Azóta 
a vezetőség azt érezteti vele, hogy útban van, nem kívánt 
személy. Ez abban is megnyilvánult, hogy vakációs időszak 
lévén precedens értékűen beírták hiányzónak azon a na-
pon, amikor bent járt a tanfelügyelőségen, és valamivel ké-
sőbb ért be a szolgálatba. Utólag, hogy ellentétet szítsanak 
közte és a kollégák között, másokat is beírtak, neki tulajdo-
nítva a kialakult helyzetet. 

„Nem tudom, hogyan eshetett meg az sem, hogy a volt kis-
diákjaim szülei – kivéve kettőt – aláírásgyűjtésbe kezdtek 
ellenem a kihelyezett tanítónő javára, amikor ezt megelőző-
en sosem merült fel semmilyen probléma vagy nézeteltérés 
egyetlen szülővel sem. Most ezzel is szembesülnöm kellett 
az igazgatói irodában” – panaszolja a tanítónő.  

A folytonosság elve 
 
Csengeri Csongor igazgatót az iskolában kerestük fel, aki 

elmondta a maga álláspontját: „Amikor Baricz Nánási Noé-

mi elment szülési szabadságra, a második osztályosoknak 

egy év alatt négy tanítójuk volt. Csak a harmadik osztályban 

sikerült stabilizálni a helyzetet Nyakó Melinda kihelyezésé-

vel, aki az egész évet végigvitte velük. Ha a gyermekek érde-

keit nézzük, a folytonosság elvét kell érvényesítenünk, ami 

azt kívánja, ne törjük meg újra a már állandósult állapotot. 

A pedagógus a tanintézet alkalmazottja. Semmilyen törvény 

nem szól az ellen, hogy ne oda helyezze az iskola vezetősé-

ge, ahol éppen szükség van rá. Különben sem értem, mit 

reklamál, hisz még semmi sem végleges, ugyanis csak au-

gusztus 21–27. között történnek majd a kihelyezések, illetve 

szeptember 1-jétől kezd majd kikristályosodni, ki hol fog 

tanítani. Köztudott, hogy a Zelk Zoltán Általános Iskola fő-

épülete mellett még tizenhárom-tizennégy alépületben fo-

lyik a tanítás. A Dihenes és a Bank utca perifériákat is bele-

értve. Utóbbiakban is tanítanak címzetes tanítók. Igaz, hogy 

a Baricz Nánási Noémi osztálya a központban van, de ha 

mégis úgy esik, hogy a Dihenesen tudunk neki posztot biz-

tosítani, ott még az oktatási feltételek is sokkal jobbak,   
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hiszen az ottani iskola épületét nemrég újítottuk fel. Míg a 

városközpontbéli „Heider “, amelyikhez ragaszkodik, 

egy salétromos régi ingatlan a dihenesihez képest – mondja 

Csengeri. Amúgy pedig nem érti, mi ez az egész mondvacsi-

nált hercehurca, amikor még nincs is „ügy”. 

Arra a kérdésünkre, hogy a volt tanítónő ellen maguktól 

kezdtek-e a szülők aláírásgyűjtésbe, azt a választ kaptuk, 

hogy ez a szülői akció valószínűleg a gyermekek hányatott-

ságára vezethető vissza, senki nem gyakorolt nyomást sen-

kire. Azt is megkérdeztük, nyom-e a latban az a tény, misze-

rint a helyettesítő tanítónő a polgármester unokaöccsének 

felesége, és aki férjével együtt éppen a közelmúltban vett 

házat Mihályfalván, az igazgató elmondta: Nyakó József 

igyekszik az ügytől távol maradni. Sosem befolyásolta az 

iskola vezetőségének bárminemű döntését sem ebben az 

ügyben, sem pedig másban. Arra a kérdésünkre, nem lehe-

tett volna-e mégis méltányosabban és rugalmasabban ke-

zelni egy huszonnégy éve tanító pedagógus kérelmét, aki 

szeretné visszakapni immár negyedikes tanítványait, a tan-

intézet vezetője ismét a törvény betűire hivatkozva védte 

álláspontját, amely kimondja: ilyen esetekben nem a tanerő 

érdeke érvényesül, hanem a diákoké. 

 

„Szeretnék kimaradni belőle…” 

Ha már felmerült az ügyben Nyakó József polgármester ne-

ve, felkerestük őt is, lehetőséget adva neki, hogy tisztázhas-

sa magát „mentori” minőségének vádja alól. Nyakó elmond-

ta, elismeri Baricz Nánási Noémi szakmai felkészültségét, 

becsüli eddigi tevékenységét, de szerinte nem kellett volna 

engednie a helyi EMNP-szervezet befolyásának. Ugyanis 

több szervezeti tag, köztük a helybéli Czeglédi Júlia tanácsos 

is irányította döntéseiben. Ami személyét illeti, ő nem pro-

tezsálja egyik rokonát sem. Nevezett tanácsos pedig minden 

ellene irányuló vádat megragad, hogy lejárassa őt, 

„magyarországi pénzeken ügyködve”. Az iskolavezetők dol-

gába nem szokott beleszólni, ezúttal is szeretne kimaradni 

belőle – magyarázta a polgármester. 

 

„Az iskola területén tiltottak a politikai megnyilvánulások” 

Mint később kiderült, Czeglédi Júlia valóban járt az iskola 

igazgatóságán és letett egy folyamodványt, amelyben az áll, 

ha Nyakó Melinda javára dönt az iskola vezetőtanácsa, az 

osztályában tanuló unokahúgának más tanítóhoz való áthe-

lyezését kéri – magánemberként, keresztanyaként,        

nagynéniként, szülői megbízásból. Mint mondta, ezt az in-

dokolja, hogy a parlamenti választások előtt Nyakó Melinda 

tanítói felügyelete alatt a polgármester politikai célzatú lá-

togatást és beszédet tartott az osztálybéli gyermekeknek. A 

Czeglédi családnak is joga van ez ellen tiltakozni – mivel az 

iskola területén tiltottak a politikai megnyilvánulások –, ha 

már a szülők zöme úgymond spontán aláírásgyűjtéssel tá-

mogatja a polgármesteri rokont. Utóbbi tiltakozást a tanfe-

lügyelőségen is letette, azt viszont tanácsosi minőségben – 

fűzte   hozzá. 

 

Gyermekvállalás vagy munkahely? 
Baricz Nánási Noémi két kisgyermek édesanyja. Egy egész 

dossziényi bizonylatot, diplomát, szakdolgozatot rakosgat az 

asztalra, bizonyítva felkészültségét. Elmondja azt is, hogyan 

teremtett hagyományt Mihályfalván a Máté Imre költő-

nagybátyja emlékére szervezett szavalóversenyből, amelyet 

az évek során régiós szintre emelt. Volt diákjai jól felkészül-

tek, mindenhol megállják a helyüket. Nem szeretné úgy 

érezni, hogy gyermekvállalás miatt szorul perifériára, egy 

másik iskolában címzetes tanító javára, aki nem is 

mihályfalvi illetőségű. 

Rákérdeztünk arra is, befolyásolta-e döntéseit bárminemű 

politikai szervezet. A pedagógus elmondta magáról, hogy 

mind a mai napig RMDSZ-tag, pedagógus férje pedig egyet-

len pártnak sem volt tagja soha. Hozzáfűzte még azt is, hogy 

diákjainak szüleit, hozzátartozóit tekintve valószínűleg meg-

oszlanak a pártbéli hovatartozások, de ez nem tartozik rá. Ő 

csak azt szeretné, ha a családalapítás nem hozná hátrányos 

helyzetbe sem őt, sem a családját. Ha erre az iskola vezető-

sége nem talál méltányos megoldást, akkor sajnálatos mó-

don nem jól ítélte meg annak értékrendjét – mondta a taní-

tónő. 

 

Sütő Éva 
Reggeli újság 
2014.08.18  
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Hogyan indult el a művészpályán? 
Édesapám hegedűprímás volt, de nem tőle tanultam zenél-
ni. Igazából 1984-ben kezdtem el zenélni, amikor édesapám 
meghalt. Elemi iskoláimat Asszonyvásárán végeztem. Itt is-
merkedtem meg Tempfli Ádám matematika tanárral, Nagy-
váradról, aki zenével is foglalkozott (citerázott, gitározott). 
Az első citerát is nála vehettem először kézbe. Az ő biztatá-
sára kezdtem el citerázni. Felnéztem rá, a későbbiekben ba-
ráti kapcsolatba kerültünk. 
Másfél évig tanultam gitározni is, magántanártól, de a cite-
rázás közelebb állt hozzám. 
Mesterségem szobafestő, cipész, alkalmi munkákból élek, 
ezért van időm a citerázásra, zenélésre. 
Honnan szerzik be a hangszereket, amivel muzsikálnak? 
A hangszereimet én készítem otthon, régi bútorokból, olyan 
darabokból amiket lehet még hasznosítani. Jelenleg kilenc 
hangszerem van. Kisgyerekeknek is készítek, 6-7 éveseknek. 
4-5 akkordos hangszereket készítek számukra, színes       
papírral jelölve, hogy melyik hang hol található. 
Milyen rétegeket céloz meg a zenéjével? 
A gyerek a legjobb, legőszintébb hallgatóság, a felnőttek 
többnyire csak tiszteletből vesznek részt az előadásokon. 
Számomra legnagyobb kihívás gyerekeknek muzsikálni. 
Hol léptek fel? 
Első nyilvános fellépésünk a Nyíló Akác Napok keretén belül 
történt, ahol a lányom gitározott is. Borkóstolóra voltunk 
hivatalosak. Pozitív visszajelzéseket kaptunk, mely erőt 
adott a folytatáshoz: a székelyhídi Búzavirág Asszonykórus-
sal is felléptünk, Debrecenbe virágkarneválon vettünk részt. 
Egyre többször hívnak megemlékezésekre, könyvbemuta-
tókra, hagyományőrző rendezvényekre. Meghívásoknak 
örömmel teszünk eleget. 
Mit tűz ki céljául? 
A hagyomány megőrzése, a citera népszerűsítése, magyar-
országi szintre emelés a célom, szorgalmazni, hogy az isko-
lákban is használják ének órákon. 
Ön szerint van-e jövője a citerázásnak? 

Úgy néz ki, hogy alapítunk egy egyesületet, Bartha Renáta 
tanítónővel, a „harcostársammal”. Ez ügyben bármeddig 
elmegyek, legalább egy ember legyen egy településen aki 
népszerűsíti. A hangszer nem csak mulatásra való, hanem 
nevelési eszköz is. Szép, tiszta, őszinte hangzásúnak tartom, 
megtanít a tiszteletre. 

Nepotizmus (főnév) 

Atyafipártolás,atyafiuralom, rokonuralom 

Eredet [nepotizmus <német: Nepotismus (nepotizmus) < 
olasz: nepotismo (urambátyám-rendszer) < nipote (unokaöcs)] 

Bató Tímea Gabriella 
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